
Z á p i s
ze 64. zasedání Rady Astronomického ústavu AV ČR, v. v. i.,  

konaného dne 21. 11. 2017 od 9 hodin v Ondřejově.

Přítomni:  J. Borovička, P. Heinzel, D. Heyrovský, B. Jungwiert, J. Jurčák, V.Karas, 
E. Marková, P. Páta, M. Šlechta 
Omluveni: M. Bursa, M. Prouza, P. Suchan (tajemník)

1)  Kontrola zápisu z minulé schůze a kontrola plnění úkolů plynoucích ze zápisu

Zápis ze schůze č. 63 (15. 9. 2017):

Informace k bodu 3:  v rámci výběrového řízení „Programu podpory perspektivních lidských
zdrojů – mzdová podpora postdoktorandů na pracovištích AV ČR“ , do kterého ASU odeslal
přihlášky 4 kandidátů na postdoktorandské místo v ASU (s předpokládaným datem nástupu
1. 1. 2018), ústav tentokrát nebyl úspěšný.

Jinak bez připomínek.

2)  Zápis z jednání per rollam

a) Projekty

Hlasováním  per  rollam  ukončeným  dne  19.  října  Rada  schválila  návrh  projektu
„Multidisciplinární  analýza obrany planety  před asteroidy jako klíčové  národní politiky
zajišťující mírový rozvoj a prosperitu lidstva na Zemi i ve vesmíru“ (poskytovatel: TAČR;
hlavní řešitel: N. Schmidt, Univerzita Karlova; řešitel za AsÚ: P. Pravec).
(8 hlasů pro, 0 proti, 1 se zdržel, 2 nehlasovali)

Hlasováním  per  rollam  ukončeným  dne  31.  října  Rada  vyslovila  předběžný  souhlas
s pokračováním  přípravy  účasti  ASU  na  projektu  ESO/ELT/HARMONI  (poskytovatel
MŠMT, navrhovatel: J. Palouš). 
(10 hlasů pro, 1 nehlasoval)

Rada v souladu se svými předchozími usneseními bude přípravu projektu průběžně sledovat a
definitivně  o schválení  účasti  ASU rozhodne až  na základě  návrhů smluv s  partnerskými
organizacemi a poskytovatelem. Prof. Palouš byl  požádán, aby Radu průběžně informoval
o všech zásadních krocích, které při přípravě projektu budou podniknuty.

b) Prémie J. Friče pro mladé pracovníky AsÚ

Hlasováním per rollam ukončeným dne 23. října Rada schválila  návrhy dvou  usnesení
týkajících se Prémie Jana Friče:

i. S ohledem na to, že lhůta pro podání návrhů na udělení Prémie Jana Friče (30. září)
letos končila v sobotu, Rada rozhodla, že do soutěže se připouštějí všechny návrhy, které
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byly doručeny do konce prvního následujícího pracovního dne, tedy do pondělí  2. října
2017. 
(10 hlasů pro, 0 proti, 0 se zdržel, 1 nehlasoval)

ii. Rada rozhodla, že čl. 1 odst. 3 Pravidel pro udělování Prémie Jana Friče, podle něhož
se ,,Prémie uděluje  za výsledky,  od jejichž  zveřejnění  neuplynulo více  než  5 let  ...",  se
interpretuje tak, že období pěti let zahrnuje kromě roku, ve kterém byl podán návrh, též
celých pět předcházejících let a nehledí se na den a měsíc zveřejnění výsledků.
(9 hlasů pro, 0 proti, 1 se zdržel, 1 nehlasoval)

Rada v soutěžní lhůtě obdržela tři návrhy na laureáty Prémie Jana Friče za rok 2017: Michal
Bílek, Sergio Martínez-González a Dorottya Szécsi.

V tajné elektronické volbě ukončené dne 10. listopadu Rada rozhodla o udělení Prémie
J. Friče za rok 2017 Dorottye Szécsi. 

V prvním kole volby žádný kandidát nezískal nadpoloviční většinu hlasů: D. Szécsi obdržela
3 hlasy, M. Bílek 2 hlasy a  S. Martínez-González rovněž dva hlasy. Do druhého kola volby
postoupili D. Szécsi a M. Bílek, který v hlasování o druhém postupujícím do 2. kola získal 6
hlasů;  S.  Martínez-González  získal  4  hlasy.  Ve  2.  kole  volby  získala  D.  Szécsi  6  hlasů,
M. Bílek získal 2 hlasy.  Datum předání Prémie a přednášky laureátky určí Rada na svém
zasedání po předchozí konzultaci s D. Szécsi.1

2) Úpravy jednacího řádu Rady

Rada projednala návrhy úprav svého Jednacího řádu.

a) čl. 2 odst. 2 (Frekvence zasedání Rady)

M. Bursa navrhl vložit za první větu čl. 2 odst. 2 („Rada se schází k zasedání podle potřeby,
nejméně však jednou za tři měsíce.“) větu „Připadne-li konec této lhůty na některý srpnový
den, prodlužuje se tato lhůta o jeden měsíc.“

Z diskuse vzešly dva protinávrhy: i) Místo původně navržené nové věty vložit větu „Do této
lhůty se nazapočítávají měsíce červenec a srpen.“; ii) První větu čl. 2 odst. 2. upravit na „Rada
se schází k zasedání podle potřeby, nejméně však čtyřikrát do roka.“ V souladu s čl. 2 odst. 6
Jednacího řádu Rada o návrzích hlasovala v obráceném pořadí, než v jakém byly předloženy:

protinávrh ii) nebyl schválen (pro 5, proti 2, zdrželi se 2);
protinávrh i) byl schválen (pro 9, proti 0, zdrželi se 0); 
o původním návrhu se proto již nehlasovalo.

Nové znění čl. 2 odst. 2 Jednacího řádu Rady je následující:

Rada se schází k zasedání podle potřeby, nejméně však jednou za tři měsíce.  Do
této  lhůty  se  nazapočítávají  měsíce  červenec  a  srpen. Předseda  je  povinen  svolat
zasedání  Rady  také  tehdy,  vyžádá-li  si  to  alespoň  třetina  členů  shromáždění
výzkumných pracovníků ústavu nebo třetina členů Rady nebo ředitel ústavu, a to tak,
aby se sešla do patnácti dnů po obdržení písemného podnětu.

1 Viz bod 11b zápisu.
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b) Nový čl. 8 (Střet zájmů)

B. Jungwiert navrhl vložit za čl. 2 odst. 7 dva nové odstavce, kterými by byl upraven střet
zájmů:

i. 7a) Před hlasováním může člen Rady sdělit, že se v projednávané záležitosti cítí být
ve střetu zájmů a hlasování se z tohoto důvodu nezúčastní.

ii.  7b) Člen Rady může namítnout  střet zájmů jiného člena Rady.  Pokud člen Rady,
kterého  se  námitka  týká,  neodstoupí  z  hlasování  sám podle  čl.  2  odst.  7a,  Rada  o
existenci střetu zájmů rozhoduje hlasováním. Pokud nadpoloviční většinou hlasů všech
svých členů, s výjimkou toho, jehož se námitka týká, rozhodne, že střet zájmů existuje,
dotčený člen Rady se hlasování v dané věci nezúčastní.

Po diskusi byl návrh ii) konsensuálně doplňen o větu ,,Pokud se námitka střetu zájmů týká
více osob, hlasuje se o nich jednotlivě.“

O návrzích se hlasovalo odděleně:

návrh i) byl přijat (pro 9, proti 0, zdrželi se 0);
doplněný návrh ii) byl přijat (pro 8, proti 0, zdržel se 1).

Schválené návrhy byly přečíslovány a stávají se novými odstavci 8. a) a 8. b) článku 2.

Nové znění čl. 2 odst. 8 Jednacího řádu Rady je následující:

a) Před hlasováním může člen Rady sdělit, že se v projednávané záležitosti cítí být ve
střetu zájmů a hlasování se z tohoto důvodu nezúčastní.

b)  Člen  Rady  může namítnout  střet  zájmů jiného  člena  Rady.  Pokud  člen  Rady,
kterého se námitka týká, neodstoupí z  hlasování sám podle čl.  2 odst.  8 a),  Rada
o existenci střetu zájmů rozhoduje hlasováním. Pokud nadpoloviční většinou hlasů
všech svých členů, s výjimkou toho, jehož se námitka týká, rozhodne, že střet zájmů
existuje, dotčený člen Rady se hlasování v dané věci nezúčastní. Pokud se námitka
střetu zájmů týká více osob, hlasuje se o nich jednotlivě.

c) Úprava a přečíslování dosavadního čl. 2 odst. 8 (Přijetí usnesení)

V  souvislosti  s  přijetím  nového  čl.  2  odst.  8  B.  Jungwiert  navrhl  doplnit  první  větu
dosavadního čl. 2 odst. 8 („Usnesení Rady je přijato, hlasuje-li pro ně nadpoloviční většina
všech členů Rady.“) o slova ,,kteří nejsou ve střetu zájmů“.

Návrh byl přijat (pro 9, proti 0, zdrželi se 0).

Takto  upravený  dosavadní  článek  8  odst.  2  se  v  důsledku  nově  vloženého  čl.  2  odst.  8
přečíslovává na čl. 2 odst. 9. 

Nové znění čl. 2 odst. 9 Jednacího řádu Rady je následující:

Usnesení Rady je přijato, hlasuje-li pro ně nadpoloviční většina všech členů Rady,
kteří nejsou ve střetu zájmů.
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d) Nový čl. 2 odst. 10 (Opakované hlasování)

B. Jungwiert navrhl přijetí nového ustanovení v následujícím znění:

,,Pokud  k  přijetí  usnesení  chybělo  nejvýše  tolik  hlasů,  kolik  bylo  na  zasedání
nepřítomných členů Rady, hlasování se opakuje na příštím zasedání nebo per rollam.“

J. Borovička podal protinávrh, aby nové ustanovení znělo:

,,Pokud  k  přijetí  usnesení  chybělo  nejvýše  tolik  hlasů,  kolik  bylo  na  zasedání
nepřítomných  členů  Rady,  může  předseda  nechat  hlasování  opakovat  na  příštím
zasedání nebo per rollam.“

Protinávrh byl přijat  (pro 6, proti 2, zdrželi se 2). 

Schválené ustanovení se stává článkem 2 odst. 10 Jednacího řádu.

Nové znění čl. 2 odst. 10 Jednacího řádu Rady je následující:

Pokud  k  přijetí  usnesení  chybělo  nejvýše  tolik  hlasů,  kolik  bylo  na  zasedání
nepřítomných členů Rady, může předseda nechat hlasování opakovat na příštím zasedání
nebo per rollam.

e) Přečíslování původního čl. 2 odst. 9.

Původní čl. 2 odst. 9 Jednacího řádu se přečíslovává na čl. 2 odst. 11.

Nové znění Jednacího Řádu je přílohou tohoto zápisu.

3) Výběr významných výsledků ASU do Výroční zprávy AV ČR za rok 2017

Rada od vedoucích  oddělení  obdržela  20 návrhů na výběr  mezi  nejvýznamnější  výsledky
ASU, které budou zveřejněny ve Výroční  zprávě AV ČR za rok 2017. První  tři  výsledky
budou podle požadavků AV uvedeny s anotacemi,  bez anotací mohou být  uvedeny i  další
vybrané práce. Protože některé dodatečné návrhy byly Radě doručeny až v předvečer zasedání
a všichni členové neměli  možnost  se s nimi seznámit,  Rada výběr  provede elektronickým
tajným  hlasováním během následujících  týdnů.  Rada  při  této  příležitosti  konstatovala,  že
podle instrukcí AV mohou být mezi významné výsledky do příslušné pasáže Výroční zprávy
uvedeny pouze publikace, a nikoli jiné druhy výsledků.   

4) Žádost o převod části hospodářského výsledku 2016 do mzdových prostředků

Rada na návrh předložený ředitelem schválila převod 3 000 000 Kč z rezervního fondu do
mzdových prostředků. (pro 9, proti, 0 zdrželi se 0)

Účelem  převodu  je  vyplacení  ročních  odměn.  Podle  informace  vedoucí  THS  po  tomto
převodu v rezervním fondu zůstanou cca 4 miliony Kč.

5) Projekt ASTRONET-CZ: Česká astronomie v Evropě

Rada  projednala  návrh  projektu:  ,,ASTRONET-CZ:  Česká  astronomie  v  Evropě“
(navrhovatel: J. Palouš; poskytovatel: MŠMT, program Inter-Excellence, podprogram Inter-
Inform). Rada se návrhem zabývala již na svém předchozím zasedání (15. 9. 2017), na němž
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po  rozsáhlé  diskuzi,  zejména  nad  obsahovou  stránkou  projektu  a  součinností  s  Českým
národním komitétetm astronomickým (ČNKA), projekt neschválila (5 pro, proti 0, zdrželi se
4); s ohledem na to, že ke schválení projektu chyběl pouze jeden hlas a na zasedání nebyli
přítomni  dva  členové,  se  Rada  shodla  na  tom,  že  o  projektu  bude  dále  jednat,  přičemž
navrhovatele požádá o další informace a účast na příštím zasedání Rady; prof. Paloušovi byly
následně předsedou Rady sděleny konkrétní pochybnosti a dotazy, které byly při projednávání
vzneseny.

Prof.  Palouš  Radě před  zasedáním na její  žádost  poskytl  stručné  písemné  vyjádření  a  na
zasedání  Radu  ústně  seznámil  s  historií  projektu  Astronet  a  současným  návrhem  jeho
pokračování.  Zdůraznil  význam  projektu  pro  koordinaci  české  astronomie  a  pro  vyšší
zapojení astronomických institucí ČR do mezinárodních projektů jako jsou například GAIA,
CTA, ELT, LSST nebo JWST. Význam uzlu Astronet v ČR spatřuje především v jeho roli
fóra, které umožňuje komunikaci spíše než plánování. Uvedl, že v ČR neexistuje žádný jiný
orgán, který by měl informace o všech astronomických projektech, do nichž se instituce v ČR
zapojují.

J.  Borovička  v  reakci  na  vystoupení  prof.  Palouše  upozornil,  že  podle  jednoho
z deklarovaných  cílů  návrhu by se  dokumenty  vypracované  řešitelským týmem měly  stát
vodítkem  pro  rozhodování  poskytovatelů  finančních  prostředků  jako  jsou  např.  MŠMT,
GAČR, TAČR; vyslovil obavu, že takový cíl by mohl být proti smyslu volné grantové soutěže
a že návrhy projektů, které by vybočovaly z mantinelů vytyčených v dokumentech Astronetu
by mohly být diskriminovány. Prof. Palouš v odpovědi uvedl, že úplně volná grantová soutěž
není podle jeho názoru v pořádku.

B. Jungwiert vznesl dotaz, zda byl návrh projektu, který přikládá při činnosti uzlu Astronet
významnou roli ČNKA, předložen ČNKA k projednání a hlasování. Prof. Palouš sdělil,  že
návrh  nebyl  členům ČNKA předložen  a  že  o  něm ČNKA nehlasoval;  ČNKA byl  pouze
informován o tom, že návrh byl podán k MŠMT. Jako důvod neprojednání v ČNKA prof.
Palouš uvedl nedostatek času související s letošním přechodem ČNKA k jinému zřizovateli
(od AV ČR pod Českou astronomickou společnost).   
  
Diskuse dále pokračovala bez přítomnosti prof. Palouše. J. Borovička a B. Jungwiert vyslovili
nespokojenost s podanými vysvětleními, a zejména pak se skutečností, že návrh, který se týká
širší astronomické komunity v ČR, nebyl projednán v ČNKA a v navrženém týmu jsou pouze
pracovníci ASU; není tak zřejmé, že cíle, které si projekt klade, představují průsečík zájmů
všech významných astronomických institucí. B. Jungwiert dále poznamenal, že návrh nebyl
v ČNKA projednán ani v předchozím roce, kdy byla MŠMT podána jeho předchozí verze.

P. Heinzel v diskusi návrh podpořil s tím, že komunikace ve stadiu přípravy sice vykazovala
zřejmé nedostatky,  ale že projekt jako takový považuje za užitečný; jako konkrétní příklad
uvedl  potenciální  přínos  pro  pomoc  se  zapojením  účasti  ČR  do  projektu  slunečního
dalekohledu EST.

Následně  J.  Borovička  navrhl,  aby  Rada  vzhledem  k  významu  projektu  pro  širší
astronomickou komunitu před hlasováním nejprve požádala podle čl. 2 odst. 9 Jednacího
řádu Rady  (čl.  2 odst. 11 nově scháleného znění) o stanovisko shromáždění výzkumných
pracovníků. Návrh v diskusi podpořil B. Jungwiert s poukazem na to, že potenciální dopady
projektu v čase výrazně přesahují funkční období jak Rady ASU tak ČNKA.

Návrh nebyl přijat. (pro 2, proti 3, zdrželi se 3, 1 nehlasoval z důvodu střetu zájmů).
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B. Jungwiert následně navrhl, aby Rada podmínila schválení projektu dvěmi podmínkami:

a) Návrhy všech dokumentů, které vzniknou v rámci projektu ASTRONET-CZ a budou
určeny  ke  zveřejnění  nebo  zaslání  poskytovatelům  finančních  projektů  (grantové
agentury,  MŠMT,  apod.)  či  jiným  institucím,  musí  být  s  dostatečným  předstihem
předloženy  k  vyjádření  všem významným  astronomickým  institucím  v  ČR a  všem
členům IAU ČR;

b)  Nedílnou  součástí  konečných  verzí  všech  dokumentů,  které  vzniknou  v  rámci
projektu ASTRONET-CZ a budou určeny ke zveřejnění nebo zaslání poskytovatelům
finančních  projektů  (grantové  agentury,  MŠMT,  apod.)  či  jiným  institucím,  budou
stanoviska všech významných astronomických institucí  v ČR, které o to požádají,  a
stanoviska všech členů IAU v ČR, kteří o to požádají .

P. Páta vznesl pozměňovací návrh, kterým by z výše uvedených bodů a) a b) byly vypuštěny
povinnosti řešitele předložit dokumenty vypracované Astronetem k vyjádření všem členům
IAU v ČR a přiložit  ke konečným verzím těchto dokumentů  stanoviska všech členů IAU
v ČR, kteří o to požádají. Několik členů Rady tento pozměňovací návrh podpořilo. 

Rada tedy nejprve hlasovala o pozměňovacím návrhu v tomto znění: 

Rada schválila podání projektu ASTRONET-CZ: Česká astronomie v Evropě (řešitel J.
Palouš, poskytovatel MŠMT, výzva Inter-Excellence/Inter-Inform, termín podání 24. 8.
2017) s následujícími podmínkami, které řešitel musí splnit vůči ASU:

a) Návrhy všech dokumentů, které vzniknou v rámci projektu ASTRONET-CZ a budou
určeny  ke  zveřejnění  nebo  zaslání  poskytovatelům  finančních  projektů  (grantové
agentury,  MŠMT,  apod.)  či  jiným  institucím,  musí  být  s  dostatečným  předstihem
předloženy k vyjádření všem významným astronomickým institucím v ČR;

b)  Nedílnou  součástí  konečných  verzí  všech  dokumentů,  které  vzniknou  v  rámci
projektu ASTRONET-CZ a budou určeny ke zveřejnění nebo zaslání poskytovatelům
finančních  projektů  (grantové  agentury,  MŠMT,  apod.)  či  jiným  institucím,  budou
stanoviska všech významných astronomických institucí v ČR, které o to požádají. 

Návrh nebyl schválen (pro 5, proti 2, zdržel se 1, 1 nehlasoval z důvodu střetu zájmů).

Rada proto dále hlasovala o původním návrhu usnesení v tomto znění:

Rada schválila podání projektu ASTRONET-CZ: Česká astronomie v Evropě (řešitel
J. Palouš, poskytovatel MŠMT, výzva Inter-Excellence/Inter-Inform, termín podání
24. 8. 2017) s následujícími podmínkami, které řešitel musí splnit vůči ASU:šitel J.
Palouš, poskytovatel MŠMT, výzva Inter-Excellence/Inter-Inform, termín podání vůči
a)  Návrhy  všech  dokumentů,  které  vzniknou  v  rámci  projektu  ASTRONET-CZ
a budou  určeny  ke  zveřejnění  nebo  zaslání  poskytovatelům  finančních  projektů
(grantové  agentury,  MŠMT,  apod.)  či  jiným  institucím,  musí  být  s  dostatečným
předstihem předloženy k vyjádření všem významným astronomickým institucím v ČR
a všem členům IAU ČR;

b)  Nedílnou  součástí  konečných  verzí  všech  dokumentů,  které  vzniknou  v  rámci
projektu ASTRONET-CZ a budou určeny ke zveřejnění nebo zaslání poskytovatelům
finančních projektů (grantové agentury,  MŠMT, apod.) či  jiným institucím, budou
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stanoviska všech významných astronomických institucí  v  ČR,  které  o to  požádají,
a stanoviska všech členů IAU v ČR, kteří o to požádají. 

Návrh byl schválen (pro 7, proti 0 , zdržel se 1, 1 nehlasoval z důvodu střetu zájmů).

Rada dále v souvislosti s předchozí diskusí přijala následující usnesení:

Rada  požaduje,  aby  návrhy  projektů  strategické  povahy,  které  se  týkají  širší
astronomické  komunity,  byly  Radě  předkládány  s  dostatečným  předstihem  a  po
předchozím projednání v ČNKA. (pro 9, proti 0, zdrželi se 0)

6) Projekt La Silla – Ground based support of Plato space mission

Rada vzala na vědomí nové dokumenty, které ji na podporu projektu La Silla – Ground based
support of Plato space mission předložil P. Kabáth: 

a) Scientific Justification (ver. 4.0) – final draft; 
b) Tests of 1.52m telescope and the dome (ver. 1.0);  
c) Test requirements to check the health of 1.52m telescope (ver. 1.0);
d) Preliminary Technical assessment for a high-resolution spectrograph for the ESO 1.52m 
telescope of La Silla;
e) Dopis prof. Heike Rauer (Plato Mission Consortium PI) na podporu projektu.

Rada si před konečným schválením projektu vyžádá posudky zahraničních oponentů. Dosud
obdržela návrhy jmen deseti možných oponentů (7 z nich předložil P. Kabáth, 2 M. Šlechta, 1
D. Heyrovský). Členové Rady mají možnost do týdne navrhnout další kandidáty. Poté Rada
vybere oponenty z navrženého seznamu hlasováním per rollam. 

7) Zhodnocení investičních projektů za rok 2016: výpočetní cluster OASA 

Rada vyslechla ústní prezentaci M. Bárty o novém výpočetním clusteru OASA (Ondřejov
cluster for Astrophysical Simulations and ALMA data processing).  Nový cluster nahrazuje
zastaralý cluster OCAS (v provozu od roku 2005, rozšířený v roce 2007) a zároveň reaguje na
nové  potřeby  (především  specifický  hardware  pro  zpracování  dat  z  observatoře  ALMA
v rámci služeb poskytovaných ondřejovským uzlem European ALMA Regional Center).

Hardware nového clusteru tvoří 288 CPU fyzických jader (až 576 vláken) ve 12 uzlech (CPU
Intel Xeon E5-2650v4 @2.2 GHz); 1.5 TB RAM DDR 4 @2.4 GHz; IB switch Melanox
SX6036,  36  portů,  56Gbps  full  duplex;  8x4TB  HDD  v  RAID6.  Podrobná  specifikace
a technická dokumentace viz https://monitor.asu.cas.cz/mediawiki/index.php/OASA.

Celková cena clusteru byla 3 257 tisíc Kč (+ cca 100 tisíc Kč na výběrové řízení). Dotace od
AV ČR činila 2 600 tisíc Kč.  

Cluster je plně funkční, včetně SW a uživatelské dokumentace. Průběžně probíhají školení
uživatelů. Rada vyslovila s realizovanou investicí plnou spokojenost.
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8) Zpráva komise pro grantovou režii / Návrh směrnice o stanovení výše nepřímých nákladů

Rada vzala na vědomí zprávu  komise pro grantovou režii  a seznámila se s jejím
návrhem a směrnice o stanovení výše nepřímých nákladů projektů. Dále se seznámila
s  návrhem  ředitele  na  doplnění  této  směrnice.  Rada  s  návrhem  komise  a  jeho
doplněním vyslovila souhlas a doporučuje řediteli vydání této směrnice. 
(9 pro, proti 0, zdržel se 0).

Komise  pro  grantovou  režii,  zřízená  Radou  na  jaře  2017,  tímto  ukončila  svou  činnost.
Předseda Rady vyslovil komisi poděkování za odvedenou práci.  

9) Datové úložiště ASU – znovuprojednání investice s pozměněným zadáním

Rada vzala na vědomí informaci M. Bursy o stavu žádosti o financování centrálního datového
úložiště ASU, kterou letos ústav podal do konkurzu AV ČR na nákladné přístroje. Z důvodu
nedostatku finančních prostředků na straně AV nemůže být dotace v původně požadované výši
na rok 2018 přidělena; pokud je však ASU schopen část tohoto záměru realizovat ještě letos,
může AV nyní (tj. v roce 2017) poskytnout 1,45 milionu Kč, přičemž u částky 1 milion Kč
bude od ASU vyžadována obvyklá 20% spoluúčast, u částky 450 tisíc Kč nikoli.

Vzhledem ke sníženému objemu prostředků se původní záměr mění tak, že se nyní pořídí
úložiště pouze do jedné geografické lokality (Praha) s jednou řídící  jednotkou a sníženou
kapacitou. Celkové letošní náklady z prostředků ASU by činily 200 – 250 tisíc Kč. V roce
2018  by pak  ASU požádal  v  novém konkurzu  AV na  nákladné  přístroje  o  příspěvek  na
dobudování úložiště do původně zamýšlené podoby.

Rada schválila spoluúčast do výše 250 tisíc Kč na pořízení centrálního datového 
úložiště ASU z finančních prostředků roku 2017. 
(8 pro, 0 proti, 1 se zdržel)

 

10) Vnitřní mzdový předpis: změny v Katalogu prací pro ostatní zaměstnance

Rada  na  návrh  ředitele schválila  následující  změny  v  Katalogu  prací  pro  ostatní
zaměstnance (Příloha 3 Vnitřního mzdového předpisu ASU):

Současná zařazení

Třída O5
Personální referent
Referent zahraničních cest

Třída O6
Referent vnějších vztahů – tiskový mluvčí
Vedoucí účtárny

Třída O9
Informatik, správce systému, sítě
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se s platností od 1.1.2018 mění a rozšiřují následovně:

Třída O6
Referent zahraničních cest

Třída O7
Personální referent
Referent vnějších vztahů – tiskový mluvčí
Vedoucí účtárny

Třída O9
Pověřenec pro ochranu osobních údajů

Třída 10
Informatik, správce systému, sítě

(9 pro, 0 proti, 0 se zdržel)

11) Různé 

a) Ředitele Radu informoval o výsledcích velkých atestací.

b)  Předání  Prémie  J.  Friče  za  rok  2017  a  přednáška  laureátky,  D.  Szécsi,  se  uskuteční
v pondělí 29. ledna 2018 ve 13h v knihovně ASU v Ondřejově.

Zasedání bylo ukončeno v 16:00. 

Příští zasedání Rady se bude konat v lednu nebo únoru v Ondřejově. Datum bude stanoveno 
po průzkumu preferencí členů Rady prostřednictvím aplikace Doodle Poll.2

Poznámka: Text uvedený tučnou kurzívou tvoří Usnesení Rady č. 64. 

Zapsal:      Bruno Jungwiert
  předseda Rady AsÚ

2 Datum 65. zaseání Rady bylo následně stanoveno na úterý 23. ledna 2018 od 9h v Ondřejově.

9


